
Protokół Nr  XLIII/2021  
z sesji Rady Gminy Barciany 

z dnia 25 listopada 2021 roku, godz. 13:00 
  
  
Ad. 1. Otwarcie obrad XLII sesji Rady Gminy Barciany. 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas otworzyła XLIII sesję Rady Gminy 
Barciany witając wójt Martę Kamińską, skarbnik Magdę Świercz, sekretarz Annę Tereszko, 
mecenas Żanetę Janię, nowo obranego sołtysa Sołectwa Kiemławki Małe Bogdana 
Bronowickiego, radnych, obsługę rady.  
  
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas na podstawie listy obecności 
stwierdziła obecność 13 radnych - dwoje nieobecnych oraz prawomocność obrad. Powód 
nieobecności radnych Radzie Gminy jest znany.   
  
Ad. 3. Powołanie sekretarza obrad. 
  
Na sekretarza obrad przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powołała 
wiceprzewodniczącego Grzegorza Całucha.  
 
Radni 13 głosami “za” przyjęli imienną formę głosowania.  
 
 Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas przywitała przybyłego na obrady 
radnego Leszka Puczkowskiego. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 
 
Uwag do protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Barciany nie zgłoszono. Protokół został 
przyjęty 14 głosami "za".  
 
Ad. 5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała o braku wpływu 
wniosków o zmianę porządku.  
 Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XLIII sesji Rady Gminy Barciany. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 
5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 
6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Projekt uchwały w sprawie: współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Barciany w 
Rzeczypospolitej Polskiej a Gminą Roscani w Republice Mołdawii. 



9. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Barciany 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”. 
10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących radnym. 
11. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Barciany. 
12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2021 r. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne. 
17. Zakończenie obrad. 
  
Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i 
działaniach między sesjami. 
  
Informację przedstawiła wójt Marta Kamińska (dokument stanowi załącznik do protokołu).  
 
Wójt dodatkowa poinformowała, że w wyniku odwołania GOK otrzymał środki na 
modernizację biblioteki, natomiast ze względu na terminy nie wiadomo, czy zadanie będzie 
zrealizowane w b.r. 
 
Wójt poinformowała o rządowym konkursie Rosnąca Odporność. Gmina Barciany zajęła 
pierwsze miejsce w powiecie jeżeli chodzi o wzrost zaszczepionych w okresie od 1 sierpnia 
do 31 października. W związku z tym na walkę z covid Gmina Barciany otrzyma 1 mln. zł. 
Wójt podkreśliła, że ze środków można będzie finansować wiele różnych zadań, pod 
warunkiem zdolności uzasadnienia walki z covid.  
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że gmina otrzymała również 1.25 mln. na zadanie 
związane z kanalizacją i wodociągami. W planach jest budowa wodociągu do Zalewskiej 
Góry oraz opłacenie wkłady własnego do inwestycji Skandawa - Frączkowo.  
 
  
Ad. 7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
  
Radna Janina Kostyk zwróciła się z interpelacją naprawy lamy solarnej znajdującej się na 
placu zabaw na osiedlu w Mołtajnach.  
  
Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie: współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Barciany 
w Rzeczypospolitej Polskiej a Gminą Roscani w Republice Mołdawii. 
 
Informacje i projekt uchwały przedstawiła sekretarz Anna Tereszko (dokument stanowi 
załącznik do protokołu). Sekretarz podkreśliła, że podjęcie uchwały może umożliwi ć szeroką 
współpracę w dziedzinie kultury, turystyki, sporty, dorobku artystycznego, przedsiębiorczości 
obu gmin.  
 
Radna Janina Kostyk podziękowała za przetłumaczenie tekstu uchwały mołdawskiego 
partnera.   
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt uchwały 
był opiniowany przez komisje Rady Gminy w następujący sposób: 



 
Komisja Finansów i Budżetu - 4 głosy "za" i 4 "wstrzymujące się"  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami 4 „za” przy 2 wstrzymującym 
się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały; 
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska głosami 2 „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, która w 
głosowaniu została przyjęta  głosami 7 "za", przy 1 "przeciw" i 6 "wstrzymujących się". 
 
Ad 9. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Barciany 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”. 
 
Informacje i projekt uchwały przedstawiła sekretarz Anna Tereszko (dokument stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt uchwały 
był pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, która w 
głosowaniu została przyjęta  głosami 14 "za". 
 
Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet 
przysługujących radnym. 
 
Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że w związku ze zmianą przepisów dotyczących 
maksymalnej kwoty diety zaproponowała projekt przedmiotowej uchwały. Wójt stwierdziła, 
że liczyła na dyskusję w przedmiotowej sprawie podczas posiedzenia wspólnego komisji, 
która jednak się nie odbyła. W związku z powyższym, wójt stwierdziła że pozostawia projekt 
uchwały do dyspozycji radnych.  
 
Radna Jania Kostyk stwierdziła, że chce wnieść wniosek formalny do uchwały. Nawiązując 
do projektu uchwały radna stwierdziła, że zgodnie z paragrafem podwyżka nastąpi od dnia 
ewentualnego przyjęcia uchwały tj. 25 listopada.  
 
Radna Janina Kostyk stwierdziła, że nowe rozporządzenie i uchwały mówią o tym, że 
podwyżkę można było wprowadzić od 1 listopada.  
 
Radna Jania Kostyk przedstawiła wydruk z Dziennika Urzędowego Ustawy o zmianie ustawy 
o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz niektórych 
innych ustaw, gdzie w art.  18 stwierdza się (cytat): "Przepisy ustaw zmienianych w art. 1, art. 
2, art. 4–6, art. 11 i art. 12 w brzmieniu nadanym niniejszą ustawą mają zastosowanie do 
ustalania wysokości wynagrodzeń, diet, i uposażeń należnych od dnia 1 sierpnia 2021 
r.". Radna Janina Kostyk stwierdziła, że wymienione w zapisie art. dotyczą radnych różnych 
samorządów, natomiast radna skupi się na radnych gminnych. Radna Janina Kostyk 
zacytowała również art. 2 przedmiotowej ustawy w brzmieniu: "W ustawie z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372) w art. 25 ust. 6 otrzymuje 
brzmienie: „6. Wysokość diet przysługujących radnemu nie może przekroczyć w ciągu 
miesiąca łącznie 2,4-krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób 



zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 
grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o 
zmianie niektórych ustaw (Dz. U. z 2020 r. poz. 1658).”. Radna stwierdziła, ża art.2 i 18 
należy ze sobą powiązać, a to oznacza że radni mogą wnosić o wypłacenie diet w 
zmienionym rozmiarze od dn. 1 sierpnia.  
 
Radna Janina Kostyk złożyła wniosek formalny o zmianę treści w paragrafie 1 pkt. 1 w 
projekcie uchwały Rady Gminy Barciany z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie: ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługującym radnym na "§ 1.1 Za udział w posiedzeniach Rady, 
Komisji stałych radni otrzymują diety zryczałtowane w następujących wysokościach".  
 
Mecenas Żaneta Jania stwierdziła, że radna Janina Kostyk zacytowała obowiązujące przepisy. 
Mecenas stwierdziła, że chce zwrócić uwagę radnych na fakt, że nie istnieje w ogóle 
obowiązek podnoszenia diet radnych, ponieważ zapis art. 2 przedmiotowej ustawy został 
skonstruowany w ten sposób, że obecne diety wypełniają kryterium 2,4-krotności kwoty 
bazowej. Mecenas stwierdziła, że gdyby sytuacja wyglądała tak jak przedstawiła ją radna 
Janina Kostyk, to nieprocedowanie uchwały o zmianie diety powodowałoby, że nadzór 
wojewody obligowałby do tego radnych. Mecenas podkreśliła, że nie ma obowiązku ustalenia 
wymiaru diet z dniem 1 sierpnia i że mogą one wchodzić w różnych terminach - np. 1 
listopada, z dniem podjęcia lub z dniem 1 stycznia, jak robią niektóre samorząd nie mające 
środków w bieżącym budżecie. W ocenie mecenas wprowadzenie tej zmiany powinno być 
poprzedzone analizą i zapytaniem skarbnik czy w bieżącym budżecie są środki na 
przedmiotowy cel. Mecenas zauważyła, że jeżeli środków nie ma, to nie będzie podstawy, 
nawet jeżeli zostanie uchwalona kwestia wypłaty z dniem 1 sierpnia, do jej wypłaty. Mecenas 
zauważył, że w przypadku ustalania wynagrodzenia wójta, burmistrza, prezydent jest oblig 
ustanowiony przez rozporządzenie z 25 października. Jego art. 11 ust. 4 określa poziom 
minimalnego wynagrodzenia. Mecenas podkreśliła, że ustawodawca formułując zapisy w art. 
2 nie odniósł kwesti ustanowienie minimalnego wynagrodzenia do minimalnych diet radnych, 
tylko w rozporządzeniu dotyczącym diet z 27 października 2021 r. ustalił wysokość 
maksymalnej diety.  
 
Radna Janina Kostyk przyjęła informację mecenas i stwierdziła, że radni mają jednak prawo 
do procedowania w sposób przedstawiony w jej wniosku.  
 
Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Małgorzaty Kłaczko - Dyjas radna Janina Kostyk 
ponownie odczytała swój wniosek formalny dot. zmiany treści uchwały w paragrafie 1 pkt. 1 
w projekcie uchwały Rady Gminy Barciany z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie: ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługujących radnym na "§ 1.1 Z dniem 1 sierpnia 2021 r. za udział 
w posiedzeniach Rady, komisji stałych radni otrzymują diety zryczałtowane w następujących 
wysokościach".   
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Leszka Puczkowskiego radna Janina Kostyk stwierdził, że 
procedowanie dotyczy projektu złożonego przez wójt.  
 
Mecenas Żaneta Jania stwierdziła, że wniosek jest niekompletny ponieważ w podstawie 
prawnej należałoby wpisać treść związaną z art. 18 jaki nadaje uprawnienia mocy wstecznej.  
 
Radna Janina Kostyk stwierdziła, że ma taką świadomość, natomiast w jej opinii nie ma 
potrzeby składania poprawki do podstawy w momencie kiedy nie wiadomo czy przejdzie 
pierwsza poprawka.  



 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek radnej Janiny Kostyk. Wniosek został 
przyjęty 4 głosami "za", przy 2 "przeciw" i 8 "wstrzymujących się". 
 
Radna Janina Kostyk złożyła kolejny wniosek formalny do projektu uchwały Rady Gminy 
Barciany z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet 
przysługujących radnych  a zmianie podstawy prawnej na: "Na podstawie art. 25 ust. 4, ust. 6 
i ust. 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym (t.j.: Dz. U. z 2021 r., poz. 
1372 z późn. zm. ), art. 18 i art. 2 ustawy z dnia 17 września 2021 r. o zmianie ustawy o 
wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2021 r., poz 1834)  oraz § 3 pkt 3 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 
27  października  2021 r. w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu 
gminy ( Dz. U. z 2021r., poz. 1974) - Rada Gminy uchwala, co następuje:" 
 
 
Skarbnik Magda Świercz poinformowała, że aktualnie w budżecie w pozycji wypłaty diet 
radnych nie ma zabezpieczonych środków, które miałyby być wypłacone od 1 sierpnia.  
 
Radna Janina Kostyk stwierdziła, że w paragrafie 1 pkt. 4 procedowanego projektu uchwały 
w sprawie diet radnych, stanowi: 
"Diety wypłacane są miesięcznie w terminie do 10 - go dnia miesiąca następującego po miesi
ącu, w którym powstało prawo do diety, na rachunek bankowy wskazany przez radnego". 
 
Skarbnik Magda Świercz doprecyzowała, że chodzi o wypłatę środków od 1 sierpnia do 30 
października.  
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek radnej Janiny Kostyk. Wniosek został 
przyjęty 4 głosami "za", przy 2 "przeciw" i 8 "wstrzymujących się". 
 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały w sprawie 
diet radnych, która w głosowaniu nie została przyjęta. Wynik głosowania: 5 głosów "za", 6 
"przeciw", 3 "wstrzymujące się". 
 
 
Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Barciany. 
 
Mecenasa Żaneta Jania stwierdziła, że Sejm uchwalił 17 września 2021 r. ustawę o zmianie 
ustawy o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 
niektórych innych ustaw. W art. 11 ust 3 zawarty jest zapis mówiący o tym, że maksymalne 
wynagrodzenie osób o których mowa w art. 4, ust. 4 pkt. 1, czyli pochodzących z wyboru - 
wójtowie, burmistrzowie, prezydencie, marszałkowie, starostowie - nie może przekroczyć w 
ciągu miesiąca 11,2 krotności. Ta krotność została znacznie podniesiona. Kwota bazowa na 
ten i przyszły rok wynosi 1789,42 zł. Jest to przelicznik do ustalenia maksimum o jakim 
mowa w artykule 11., poprzez zmianę artykułu 37 mówiącego o pracownikach 
samorządowych. Do zapisu dodano ust. 4, który wcześniej nie istniał. W tym zapisie ustalono 
minimalne wynagrodzenie dla włodarzy. Minimalne wynagrodzenie osób, o których mowa w 
art. 4 ust. 1 pkt 1, nie może być niższe niż 80% maksymalnego wynagrodzenia określonego 
dla poszczególnych stanowisk w przepisach wydanych na podstawie ust. 1. Maksymalne 
wynagrodzenie na danym stanowisku stanowi suma maksymalnego poziomu wynagrodzenia 



zasadniczego oraz maksymalnego poziomu dodatku funkcyjnego, a w przypadku osoby, o 
której mowa w art. 36 ust. 3, także kwoty dodatku specjalnego.” 
 
 
Mecenas Żaneta Jania zauważyła, że w ustawie określono jednocześnie, weszła w życie 1 
listopada, ale w art. 18. napisano, że przepisy ustaw zmienionych w brzmieniu nadanym 
niniejszą ustawą mają zastosowanie do ustalania wysokości wynagrodzeń, diet i uposażeń 
należnych od dn. 1 sierpnia 2021 r. W ślad za tą ustawą 25 października 2021 r. prezes rady 
ministrów wydał rozporządzenie w którym określił wynagrodzenie pracowników 
samorządowych. W tym  rozporządzeniu w paragrafie 6 ustalił, że dodatek specjalny dla osób 
o których mowa w art. 36 ust. 3 przysługuje w kwocie wynoszącej 30% łącznie 
wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. W poprzednich przepisach była to kwota 
od 20% do 40%. Jednocześnie w załączniku nr. 1 do przedmiotowego rozporządzenia 
określono w tabeli jaki maksymalny poziom wynagrodzenia może osiągnąć włodarz. W 
gminie takiej jak Barciany do 15 tys. mieszkańców maksymalny poziom wynagrodzenia 
zasadniczego wynosi 10 250 zł i maksymalny poziom dodatku funkcyjnego jest to kwota 
3150 zł. Od tych kwot jest liczone minimalne wynagrodzenie, które musi osiągnąć wójt, 
burmistrz, prezydent, czyli 80%. Do tego dochodzi dodatek specjalny. Sejm pozostawił na 
niezmienionym poziomi dodatek stażowy i sposób jego wyliczania. W związku z powyższym 
wójt ma roszczenie o wypłatę minimalnego wynagrodzenia. W związku z tym, że art. 18 ust 2 
mówi, że rada gminy ma wyłączną kompetencję do ustalanie wynagrodzenia wójta, 
burmistrza, prezydenta, to w rękach radnych leży ustalenie wysokości wynagrodzenia - 80%, 
90% czy też 100%. Mecenas Żaneta Jania zauważył, że w sąsiednich samorządach takie sesje 
odbyły się, lub odbywać się będą i już są gminy gdzie ustalono wynagrodzenie wójta.  
 
 
Wójt Marta Kamińska zauważyła, że propozycja najwyższej stawki jej wynagrodzenia 
wypływa nie z zachłanności. Wójt podkreśliła, że objęła stanowisko nie dla finansowych 
korzyści co udowodniła zarabiając w początkach 3 tys. zł. pracując równie dobrze i 
intensywnie jak robi to aktualnie. Wójt podkreśliła, że dzięki decyzji radnych od 1 stycznia 
2020 jej wynagrodzenie wzrosło do kwoty 6 800 zł. netto. Wójt podkreśliła, że gdyby nie 
zmiany wprowadzone ustawą, to nie wystąpiła z własnej inicjatywy do radnych o podwyżkę.  
 
Wójt zauważyła, że jest gotowa na krytykę w mediach, którą będzie uważała za mobilizującą 
do jeszcze intensywniejszej pracy. Wójt jednocześnie zauważyła, że projekt budżetu zamyka 
się 5 mln. deficytem, natomiast nie jest zaplanowany kredyt. Deficyt ma zostać wyrównany z 
środków wolnych, które pojawią się na końcu roku  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas  poinformowała o opiniowaniu 
projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 

Komisja Finansów i Budżetu -  1 głos „za”, 7 głosów "wstrzymujących" ;  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami - 6 głosów "wstrzymujących"  
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska -  2 głosy „za” 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, która w 
głosowaniu została przyjęta  głosami 6 "za",  4 "wstrzymujące",  4 "przeciw".  
 
Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2021 r. 
 



Projekt przedstawiła skarbnik Magda Świercz informując jednocześnie o poprawce omyłki 
pisarskiej (dokument stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas  poinformowała o opiniowaniu 
projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 
 
Komisja Finansów i Budżetu głosami - 1 głos „za”, 7 głosów "wstrzymujących"  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych - 1 głos „za”, 5 "wstrzymujących"  
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska -  2 glosy „za” 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, która w 
głosowaniu została przyjęta  głosami 6 "za", 7  "wstrzymujących", 1 "przeciw".  

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Sekretarz Anna Tereszko poinformowała, że odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie.  
 
Ad. 14. Wolne wnioski i informacje. 
 
Nie zgłoszono.  
 
Ad. 15. Wnioski mieszkańców. 
  
Radna Wiesława Antończyk odczytała przekazany na jej ręce wniosek mieszkańca Drogosze 
(dokument stanowi załącznik do protokołu).   
 
Radca prawny Żaneta Jania stwierdziła, że jeżeli zamiarem wnioskującego ejst uchylenie 
uchwały dotyczącej sprzedaży nieruchomości w Drogoszach, to zgodnie z przepisami i 
statutem gminy inicjatywę uchwałodawczą ma co najmniej 100 osób posiadających czynne 
prawo wyborcze. Natomiast jeżeli jest to wniosek do szerszego omówienia do powołana w 
tym celu jest Komisja Skarg Wniosków i Petycji, która powinna pochylić się nad tym 
tematem. Natomiast jeżeli jest to wniosek o uchylenie uchwały, to powinien zawierać już 
projekt stosownej uchwał i czynić zadość wymaganiom, które określa statut i ustawa.  
 
Radca Żaneta Jania stwierdziła, że w wniosku poruszonych jest kilka rzeczy których 
prawdziwość należałoby zweryfikować przed podjęciem jakichkolwiek kroków.  
 
Radny Leszek Puczkowski zapytał wójt czy nieruchomość nadal podlega sprzedaży. W 
ocenie radnego, jeżeli tak nie jest to rozsortowywanie wniosku pozostaje bezzasadne.  
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że przetarg został odwołany ponieważ pojawiły się 
nowe okoliczności, które wpływają na to, że wójt nie jest w stanie podjąć wiążącej decyzji. W 
ocenie wójt procedowanie wniosku na tym etapie jest niezasadne, ponieważ przetarg jak 
wspomniała został odwołany. Jeżeli pojawią się okoliczności umożliwiające jego wznowienie 
to radni zostaną niezwłocznie o tym poinformowani. Wójt podkreśliła, że w stanie obecnym 
są rozbieżności między urzędami i instytucjami odnośnie klasyfikacji wspomnianych 
gruntów. Wójt powtórzyła, że w danym momencie nie ma w planie sprzedaży 
przedmiotowych nieruchomości w Drogoszach.  
 



Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski stwierdził, że w związku ze złożeniem wniosek 
należy rozpatrzyć przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji. W ocenie radnego okoliczności 
wskazane w wniosku powinny być zbadane przez komisję.  
 
Mecenas Żaneta Jania zauważyła, że komisja może badać wniosek, natomiast pojedynczy 
mieszkaniec nie ma inicjatywy uchwałodawczej, a na taką wskazuje treść pisma. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas stwierdziła, że wniosek powinien być 
rozpatrzony przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.  
 
Radny Andrzej Szwajdych zauważył, że nie wie w jakim kierunku komisja ma rozpatrywać 
wniosek - błędności podjętej uchwały czy innym.  
 
Radna Janina Kostyk powołując się na słowa mecenas zauważyła, że wniosek nie może być 
rozpatrywany jako inicjatywa uchwałodawcza. Radna zgodziła się również z tym, że pismo 
należy rozpatrywać pod kątem stanu faktycznego przedstawionych w nim informacji. Ponadto 
radna Janina Kostyk zwróciła uwagę na fakt, iż wójt Marta Kamińska wyjaśniła jak aktualnie 
wygląda kwestia sprzedaży przedmiotowych nieruchomości. 
 
Mecenas Żaneta Jania zauważyła, że na danym etapie nie na wszystkie pytania Komisja 
będzie w stanie odpowiedzieć ze względu na rozbieżności w dokumentach. Mecenas 
podkreśliła, że obecnie swoje stanowisko muszą zająć Wody Polskie oraz KOWR co może 
być punktem wyjściowym dalszego procedowania. Mecenas zauważyła, że kwestie do 
wyjaśnienia, to klasyfikacja gruntów czy ew. istnienie cmentarza.  
 
 
Mecenas Żaneta Jania zauważyła również, że kolejny problem dotyczy tego, czy każdą 
sprzedaż nieruchomości mają opiniować mieszkańcy. Jeżeli tak to, takie kwestie miałyby 
znaleźć się w odpowiednich uchwałach i być stosowane w każdym przypadku. Mecenas 
oceniła, że na taką kwestię komisja też nie będzie miała odpowiedzi. 
 
Wiceprzewodniczący Wiesława Gajdowski zauważył, że inicjatywę uchwałodawczą wg. 
statutu ma 100 mieszkańców. Ponadto wiceprzewodniczący podkreślił, że nie wyobraża 
sobie  by wniosek który wpłynął pozostał bez odpowiedzi, dlatego że radni powinni szanować 
głos każdego mieszkańca. W ocenie wiceprzewodniczącego komisja powinna zbadać 
stosowny wniosek i udzielić odpowiedzi mieszkańcowi.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas przekazał wniosek do rozpatrzenia 
prze Komisję Skarg Wniosków i Decyzji.   
  
Ad. 16. Sprawy różne. 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że w związku z 
zaostrzającą się sytuacją pandemiczną, kolejna sesja będzie odbywać się w trybie mieszanym, 
tak żeby żaden z radnych nie był wykluczony z obrad.  
  
Ad. 17. Zakończenie obrad. 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas w związku z wyczerpaniem porządku 
zamknęła obrady XLIII sesji Rady Gminy Barciany. 
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